
 

 

Provincie Flevoland 
t.a.v. dhr. A. Gerritsen, Voorzitter van Provinciale Staten,  
 

Onderwerp: Schriftelijke vragen n.a.v. de aangeboden petitie 
VNG, IPO en COA aan de Eerste Kamer. 

 
Datum: 24 januari 2024  
  

Geachte Voorzitter van Provinciale Staten, 
 

Overeenkomstig artikel 23, lid 1 en 2 van het Reglement van Orde stelt de 
fractie van JA21 de volgende schriftelijke vragen aan het college van 
Gedeputeerde Staten over de door VNG, IPO en COA op 16 januari jl. aan 
de Eerste Kamer aangeboden petitie.  
 
De afgelopen week is de spreidingswet (dwangwet) in de Eerste Kamer behandeld. 
Er zijn verschillende organisaties die hier een petitie over hebben ingediend, 
inclusief het IPO dat “van, voor en door provincies” zegt te zijn. Eerder is al op 14 
december 2023 door diezelfde organisaties een brief aan de Tweede kamer 
verzonden waarin toen ook al werd aangegeven voorstander te zijn van genoemd 
wetsvoorstel. 
 
Wij hebben de volgende vragen : 
 

• Is GS op de hoogte van de aangeboden petitie inzake de spreidingswet, die 
afgelopen dinsdag 16 Januari 2024 is aangeboden namens het VNG, IPO en 
COA aan de Eerste Kamer? 

• Wanneer is GS op de hoogte gesteld van dit initiatief? 

• Waarom heeft GS dit initiatief doorgang laten vinden zonder minstens eerst 
ruggespraak te organiseren met Provinciale Staten? En waarom is PS al niet 
eerder geïnformeerd over de brief van gelijke strekking aan de Tweede kamer? 

• Wie heeft de petitie geïnitieerd e n op basis van welke bevoegdheid heeft GS 
akkoord verleend aan het IPO, om als mede ondertekenaars deel te nemen aan 
deze petitie? Is deze petitie door iedereen in de betreffende besturen gesteund? 
Hoe hebben de Flevolandse bestuurders in het IPO gestemd?  

• De spreidingswet (dwangwet) is een zeer politiek en maatschappelijk gevoelig 
thema, waarom heeft GS besloten om desondanks, middels het IPO, haar 
medewerking te verlenen aan deze petitie? Waarom en op basis van welke 
positie of bevoegdheid is genoemde petitie mede ondertekend door de kring van 
Commissarissen van de Koning, en derhalve met instemming van de 
Commissaris van Flevoland? 

• Is GS zoals uiteengezet in de aangeboden petitie, een voorstander van de 
spreidingswet? Waarom?  

• Door het (laten) ondertekenen van deze petitie heeft GS een precedent 
geschapen, hoe reflecteert GS op haar handelen binnen deze kwestie? Waar ligt 
volgens GS de grens om via het IPO politiek gevoelige onderwerpen aan de orde 
te (laten) stellen, daar een expliciet politiek standpunt over in te nemen en 
openbaar te maken?  



 

 

 

Gedeputeerde Simonse sprak10 januari in de Statencommissie 

EMS tijdens het agendapunt Samenwerkingsverbanden 

betreffende dit onderwerp over “oude standpunten innemen die 

we al hadden”. Een nadere reactie zou nog verstrekt worden 

 

• Wat is het oude beleid van GS omtrent de spreidingswet? Wanneer is dit oude 

beleid tot stand gekomen? Door wie is dat oude beleid geformuleerd en 

vastgesteld?  

 

Dank voor de beantwoording van onze vragen, 

 

 

Kees Kok,  

Fractievoorzitter JA21 Staten van Flevoland          


